
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 25. juni 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

1465 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares endeligt. Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Stinus Lindgreen (RV). 

 

Spørgsmål nr. 1465:  

”Vil ministeren oplyse, hvor mange par der kunne have glæde af at tage imod tilbud-

det oŵ ”ŵitoĐhoŶdrial traŶsfer”, såfreŵt dette var tilladt, og hvor store oŵkostŶiŶ-
ger det ville medføre? ” 

 

Svar: 

Sundhedsstyrelsen har til brug for besvarelsen af spørgsmålet anmodet Styrelsen for 

Patientsikkerhed om et bidrag. Styrelsen har oplyst følgende: 

 

”Da spørgsmålet blev drøftet i 2015 efter, at det første barn i udlandet blev født med 

”ŵitoĐhoŶdrial traŶsfer”, ďlev det vurderet fra Rigshospitalets kliŶisk-genetiske afde-

ling, at 5-10 par årligt kunne have glæde af behandlingsmetoden. Det er ikke muligt 

at vurdere, hvor store omkostninger det ville ŵedføre, hvis ”ŵitoĐhoŶdrial traŶsfer” 
blev lovliggjort i Danmark.”  
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